

PROTOKÓŁ NR XIX/2016  
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska  
z dnia 28 września 2016 r.

W sesji wzięli udział:

1. 12 Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska
2. Wójt Gminy Dębica Kaszubska – Iwona Warkocka
3. Skarbnik Gminy Dębica Kaszubska – Marek Malinowski
4. Sekretarz Gminy Dębica Kaszubska – Radosław Krawczyk
5. Asystent Wójta – Karol Żukowski
6. Mecenas – Jarosław Mielnik
7. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak
8. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak
9. Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski
10. Prezes Stowarzyszenia SPERANDA – Ojciec Ryszard Iwanowski

Radni nieobecni: Monika Gardzielewska, Witold Leśniewski, Renata Rejkowicz

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

- a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
- b) przyjęcie porządku obrad,
- c) przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy VII kadencji.

2. Podjęcie uchwał w sprawie:

- a) zmiany treści Rocznej umowy współpracy gminy Dębica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2016 rok,
- b) zmiany uchwały Nr XIII/91/2016 w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016-2020”,
- c) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Poprawa efektywności systemów oświetlenia zewnętrznego na terenie Obszaru Funkcjonalnego Miasta Słupska” planowanego do złożenia w ramach konkursu nr RPPM.10.04.00–IZ.00-22–001/16 dla działania 10.4. Redukcja emisji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020,
- d) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębica Kaszubska - dla obszaru obejmującego dz. oznaczone nr od 372 do 383 w obrębie Krzynia gmina Dębica Kaszubska,
- e) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego dz. oznaczone nr od 372 do 383 w obrębie Krzynia gmina Dębica Kaszubska,
- f) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2016 rok,
- g) zmian zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016-2025.

3. Sprawozdanie wójta z działalności i wykonania uchwał.

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:

- a) Komisji Kultury i Oświaty,
- b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
- c) Komisji Rewizyjnej.

5. Interpelacje Radnych.

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
8. Zamknięcie obrad.

Porządek obrad po zmianach:

1. Sprawy regulaminowe:

- a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
- b) przyjęcie porządku obrad,
- c) przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy VII kadencji.

2. Podjęcie uchwał w sprawie:

- a) zmiany treści Roczного programu współpracy gminy Dębica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2016 rok,
- b) zmiany uchwały Nr XIII/91/2016 w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016-2020”,
- c) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Poprawa efektywności systemów oświetlenia zewnętrznego na terenie Obszaru Funkcjonalnego Miasta Słupska” planowanego do złożenia w ramach konkursu nr RPPM.10.04.00–IZ.00-22–001/16 dla działania 10.4. Redukcja emisji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020,
- d) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębica Kaszubska - dla obszaru obejmującego dz. oznaczone nr od 372 do 383 w obrębie Krzynia gmina Dębica Kaszubska,
- e) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego dz. oznaczone nr od 372 do 383 w obrębie Krzynia gmina Dębica Kaszubska,
- f) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2016 rok,
- g) zmian zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016-2025,
- h) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Zapraszamy do klasy biznesu” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020.

3. Sprawozdanie wójta z działalności i wykonania uchwał.

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:

- a) Komisji Kultury i Oświaty,
- b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
- c) Komisji Rewizyjnej.

5. Interpelacje Radnych.

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.

7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

8. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1

a) XIX Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia dokonał o godzinie 10:30 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębica Kaszubska, stwierdzając, na podstawie listy obecności, prawomocność obrad. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt i Jej Asystenta, Pana Sekretarza, Pana Mecenasa, Pana Skarbnika, wszystkich przybyłych gości, kierowników jednostek oraz Radnych Rady Gminy.

b) Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż przebieg sesji zawarty jest w porządku obrad. Zwrócił się z zapytaniem czy ktoś spośród zebranych ma jakieś wnioski o zmianę porządku obrad?

Sekretarz R. Krawczyk złożył wniosek o dodanie nowej uchwały dotyczącej zawarcia partnerstwa w projekcie „Zapraszamy do klasy biznesu” realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego. Pan Sekretarz zadeklarował chęć odpowiedzi na wszelkie pytania w momencie podejmowania uchwały.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że uchwała została dodana w punkcie 2 jako ppkt. h). Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma jakieś wnioski do porządku obrad? W związku z brakiem wniosków Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad przyjęciem porządku obrad.

**W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.**

c) Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu nr XVIII/2016 z poprzedniej sesji?

Radny P. Paczesny poinformował, że w protokole przy sprawozdaniu Komisji Oświaty jest zapis „Pan Przewodniczący ma notatki, własnymi słowami przekazuje informację, jeżeli chodzi o przygotowanie oświaty”. Radny stwierdził, że nie chodzi mu o zmianę treści, gdyż tego nie da się zmienić, jednak opinia komisji powinna opierać się na spisanych protokołach. Nie było to sprawozdanie opierające się na protokole.

Przewodniczący Rady K. Badowski przyznał, że nie bardzo rozumie o co chodzi Radnemu i poprosił o wyjaśnienie.

Radny P. Paczesny oznajmił, że w protokole z poprzedniej sesji jest zapis, że Wiceprzewodnicząca Komisji stwierdziła, że notatki z funkcjonowania między sesjami ma Przewodniczący, a Ona przekazuje własnymi słowami działalność Komisji.

Wiceprzewodniczący P. Pałubicki zauważył, iż tak było na ostatniej sesji i tak zostało to zapisane. To jest protokół z sesji, z tego co się na niej działo. Do Komisji można mieć prośbę o okazanie protokołu z działalności. W tym punkcie wnosi się uwagi do protokołu z sesji.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że pytał się o zmiany do protokołu z poprzedniej sesji.

Radny P. Paczesny poinformował, iż nie wnosi żadnych uwag do protokołu, jedynie do pracy Komisji Kultury i Oświaty.

Radny R. Cech oznajmił, że protokół z posiedzenia Komisji nie został przekazany, ponieważ z różnych przyczyn nie został on jeszcze sporządzony.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że nie ma zmian do protokołu wobec czego, protokół został przyjęty bez potrzeby głosowania.

Ad. 2

a)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany treści Roczno programu współpracy gminy Dębica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2016 rok /stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady

zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?  
Radna W. Maslyk zwróciła się z zapytaniem od kiedy dzieci będą jeździły na basen z projektu?  
Czy będzie to miał miejsce od stycznia?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że dzieci już jeżdżą na basen, od początku września.  
Środki na ten cel są zabezpieczone do końca grudnia.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XIX/150/2016 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.**

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/91/2016 w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016-2020” /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną spośród 14 obecnych Radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XIX/151/2016 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.**

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Poprawa efektywności systemów oświetlenia zewnętrznego na terenie Obszaru Funkcjonalnego Miasta Słupska” planowanego do złożenia w ramach konkursu nr RPPM.10.04.00–IZ.00-22–001/16 dla działania 10.4. Redukcja emisji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 /stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem jaki jest wkład własny gminy, gdyż w uzasadnieniu podana jest tylko wartość ogólna?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, iż wkład własny uzależniony jest od wartości uzyskanego dofinansowania. Przy założeniu 85% dofinansowania i wartości projektu 350 tys. zł to wkład własny wyniesie niespełna 50 tys. zł. Jednak wysokość dofinansowania może być mniejsza ze względu na generowanie oszczędności i lukę finansową.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XIX/152/2016 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.**

d)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębica Kaszubska - dla obszaru obejmującego dz. oznaczone nr od 372 do 383 w obrębie Krzynia gmina Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Jednakże ze względu na to, iż przy opiniowaniu uchwały obecnych było 9 Radnych Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie przyczyn podjęcia uchwały. Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż zmiana nastąpiła w numeracji działek. W poprzedniej uchwale były działki „od nr 373 do nr 382” a powinno być „od nr 372 do nr 383”. Zmiana ta dotyczy obu uchwał, zarówno zmiany studium jak i sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał przybyłego na sesję Radnego Rady Powiatu Pana Grzegorza Grabowskiego, po czym zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XIX/153/2016 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.**

e)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego dz. oznaczone nr od 372 do 383 w obrębie Krzynia gmina Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 5 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady dodał, że również w tej uchwale był błąd w działkach, po czym zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XIX/154/2016 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.**

f)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2016 rok /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną spośród 9 obecnych Radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały z jednym głosem wstrzymującym.**

**Uchwała otrzymała nr XIX/155/2016 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.**

g)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2016-2025 /stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną spośród 9 obecnych Radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały z jednym głosem wstrzymującym.**

**Uchwała otrzymała nr XIX/156/2016 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.**

h)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „Zapraszamy do klasy biznesu” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020 /stanowiący załącznik nr 8 do protokołu/ został dodany do porządku obrad. O wyjaśnienie przyczyn podjęcia uchwały poprosił Pana Sekretarza.

Sekretarz R. Krawczyk przytoczył uzasadnienie uchwały.

Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem czy dofinansowanie będzie przyznawane co miesiąc?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że tak i będzie ono wynosiło 1850 zł na pierwsze 6 do 12 miesięcy działania firmy. Sekretarz dodał, że oprócz tego przewidziana jest pomoc jako mentoring oraz pilotaż dla nowych przedsiębiorstw.

Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem czy jest to pomoc dla firm nowoutworzonych?

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś wymogi co do branży?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że jest to pomoc dla nowoutworzonych firm i nie ma żadnych obostrzeń branżowych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z ramienia gminy będzie się tym tematem zajmował?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, iż w urzędzie utworzony jest referat do spraw projektów, jednak będzie on w celach informacyjnych, po szczegółowe informacje osoby będą przekierowane, ponieważ gmina jest tylko współpartnerem. Zostanie utworzony punkt informacji w wyznaczone dni.

Radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku/11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały z jednym głosem wstrzymującym się.**

**Uchwała otrzymała nr XIX/157/2016 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.**

Ad. 3

Sprawozdanie z działalności wójta /stanowiące załącznik nr 17 do protokołu/ przedstawiła Pani Wójt I. Warkocka.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że z końcem września upływa termin złożenia wniosku o przyznanie funduszu sołectkiego. Kilka sołectw jeszcze nie odbyło swoich spotkań co wiąże się z tym, że nie złożyło swoich wniosków. Większość sołectw już to zrobiła i można powiedzieć, że w przyszłym roku pieniądze z funduszu zostaną wykorzystane głównie na rzeczy trwałe.

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 18 do protokołu/ przedstawił Sekretarz R. Krawczyk.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania?

Radna B. Sikora poprosiła o przytoczenie więcej szczegółów odnośnie projektu „Moja stara, nowa szkoła”.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że projekt ten jest pakietem zajęć dodatkowych, które ukierunkowane są na naukach przyrodniczo-matematycznych, zajęciach komputerowych i do tego jest doposażenie w pomoce ściśle. Będą to również zajęcia wyrównawcze dla uczniów potrzebujących. Duża część środków przeznaczona jest na pikniki edukacyjne. W projekcie będą uczestniczyły trzy szkoły. Nawiązana została współpraca z Akademią Pomorską. W pakiecie skorzystają również rodzice jeżeli chodzi o problemy wychowawcze. Dzieci będą jeździły na różne warsztaty i będą korzystały ze środków jakimi dysponuje Akademia Pomorska.

Radna B. Sikora zauważyła, że projekt ten jest bardzo dobry. Tym bardziej, że ma być mniej godzin przedmiotów ścisłych w szkołach.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że projekt jest dwuletni, więc pozwoli zachować pewną ciągłość.

Radny M. Olech oznajmił, że wygasła rola czerwonego budynku jako szkoły, wobec czego zwrócił się z zapytaniem kiedy można spodziewać się przeniesień jednostek lub innego zagospodarowania tego budynku?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że na ten temat należy popracować wspólnie, jednak już poczyniono pewne rozmowy. Jest zaplanowane spotkanie z komendantem policji ze Słupsk w sprawie możliwości zagospodarowania budynku jako komisariatu dla policji. Pani Wójt jest też po rozmowach z osobami zainteresowany prowadzeniem punktu rehabilitacji finansowanej z NFZ. Osoba, która miałaby się tym zająć płaciłaby jedynie za wynajem pomieszczenia a umowę miałaby podpisaną z NFZ, jak to jest w przypadku ośrodków zdrowia. Odbyło się również spotkanie z Panią Prezes stowarzyszenia osób upośledzonych umysłowo, która prowadzi warsztaty zajęciowe na terenie naszej gminy. Zapotrzebowanie na tego typu zajęcia jest bardzo duże, gdyż powiat słupski ma ograniczoną ilość miejsc. Stowarzyszenie to jest zainteresowane adaptacją części pomieszczeń na swoją działalność. Finansowanie pokrywa Narodowy Fundusz Osób Niepełnosprawnych. Również jest pomysł aby przenieść OPS, lub wykorzystać część pomieszczeń na ich działalność. Pani Wójt dodała, że również jest po wstępnych rozmowach z Panią Dyrektorką GOK-u aby sala gimnastyczna z dwiema klasami na dole była do dyspozycji GOK-u, aby można było organizować duże imprezy. Obecnie sala jest nieodpłatnie udostępniana dla klubów sportowych, jak i dla osób trenujących karate. W godzinach zajęć lekcyjnych z sali będą korzystały dzieci z przedszkola.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy jest jakiś pomysł upamiętnienia miejsca jako byłej szkoły?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie rozważała takiej możliwości, nie ma pomysłu co do upamiętnienia szkoły, chyba że Radni zdecydują o powstaniu izby pamięci.

Radny W. Nierychlewski zwrócił się z zapytaniem czy jest sens realizacji zagospodarowania terenu szkoły? Skoro ma powstać tam rehabilitacja to czy nie lepiej jak teren zagospodaruje się jako parking? Musi być jakiś dojazd. Z tyłu szkoły Radny nie widzi możliwości zagospodarowania parkingu.

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że projekt zagospodarowania terenu zakłada rozszerzenie miejsc parkingowych. Cały teren przed budynkiem będzie zagospodarowany jako teren zieleni. Pomysł spotyka się z wielkim poparciem mieszkańców. Są oni zadowoleni, że będzie gdzie usiąść, że dzieci będą miały gdzie pojeździć na rowerku. Teren od ul. Kościelnej sprawdzał się jako parking podczas funkcjonowania szkoły. Teraz zastanie odciążony od autobusów czy aut nauczycieli, wobec czego nie ma powodów do rezygnacji z terenu zieleni. Teren zieleni jest planem funduszu sołeckiego.

Asystent K. Żukowski dodał, że po 15 października, po okresie lęgowym, rozpoczną się prace budowlane rozszerzające miejsca parkingowe przed budynkiem OPS-u do czerwonej szkoły.

Radny M. Olech zauważył, że plac parkingowy jest bardzo duży za czerwonym budynkiem i według Niego jest on wystarczający.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy boisko nadal będzie udostępniane mieszkańcom?

Pani Wójt I. Warkocka potwierdziła i dodała, że nadzór nad tym będzie sprawował GOK.

Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem czy o wynajęcie sali gimnastycznej należy zwracać się do GOK-u?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że póki co o wynajem sali należy udać się do gminy, jednak sala już jest udostępniana mieszkańcom, którzy bardzo chętnie z niej korzystają np. karatecy lub klub „Dębnickie Orły”.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy przy okazji dużej inwestycji na ul. Zjednoczenia są plany wymiany azbestowych rur kanalizacyjnych? Czy planowany jest monitoring dla całej gminy?

Radny zdaje sobie sprawę, że są to tematy kosztowne jednakże jest dużo aktów wandalizmu i monitoring byłby bardzo przydatny.

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że gmina jest na wstępnym etapie prac na ul. Zjednoczenia. Dwa tygodnie temu odbyło się spotkanie w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, gdzie toczyły się rozmowy z dyrektorem, projektantem oraz dyrektorem ruchu drogowego. Otrzymano wstępną koncepcję przebudowy ul. Zjednoczenia, do której jest sporo uwag, zastrzeżeń i spostrzeżeń. Gmina jest w trakcie sporządzania pisma z postulatami do zadania. W ramach inwestycji warto by było pochylić się nad tematem wymiany rur. Zwrócono się do ZGK i wiadomo, że do przebudowy kwalifikuje się odcinek od ul. Lipowej do mostu na Garbarni. Są to rury wykonane z azbestocementu. Zachodzi potrzeba skanalizowania tzw. górki podjazdowej w stronę Słupska. Niestety na ten czas nie ma możliwości pozyskania środków zewnętrznych na taką inwestycję. Zastaną poczynione przymiarki do kosztorysów. Po ułożeniu nowych warstw nawierzchni drogi i chodników nie będzie możliwości dostać się do sieci. Sekretarz dodał, że uważano, iż część nieruchomości znajduje się w pasie drogowy, jednak prace geodezyjne pokazały coś innego. Nie ma przekroczeń w zakresie zabudowań ogrodzeń. Pas nie jest ciągły, są wybrzuszenia. Teren jest mocno problematyczny. Będą prowadzone rozmowy z mieszkańcami aby użyczyli część nieruchomości na potrzeby realizacji chodników. Jeżeli chodzi o monitoring to jest kwestia policji. Nie jest zadaniem gminy obserwowanie i monitorowanie mieszkańców. Sekretarz dodał, że Radni mogą uczestniczyć w pracach projektowych, gdyż np. na ul. Zajęcej są problemy własnościowe, w których Radni mogliby doradzić.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy jest możliwość organizacji spotkania z mieszkańcami?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, iż projekt jest tylko etapem wstępnym, nie jest gotowy. Jeżeli gmina uzyska więcej informacji wtedy będzie się nimi dzielić z mieszkańcami.

Radna B. Sikora zauważyła, iż nie wyobraża sobie sytuacji, gdzie każdy mieszkaniec wnosi jakieś uwagi do projektu.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, iż wykonawca projektu ma czas do końca listopada. Czasu jest niewiele. Jeżeli ostateczny projekt zostanie wykonany w sposób prawidłowy, nie będzie możliwości zmian tego projektu. Jeżeli chodzi o wnioski mieszkańców, to nie jest tak, że Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie realizował poszczególne postulaty mieszkańców. Tu wchodzi w grę zasady bezpieczeństwa ruchu drogowego, inżynieria drogową. Gdzieś musi być kompromis, ale nie będą realizowane wszystkie wnioski mieszkańców. Sekretarz dodał, że Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie starał się zrobić to przedsięwzięcie w ramach zgłoszenia robót budowlanych a nie na podstawie specustawy, gdzie wchodzi w grę kwestia wywłaszczenia.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem kiedy odbędą się rozmowy z mieszkańcami mające na celu wykupienie części działki lub przeniesienie własności na potrzeb realizacji zadania?

Sekretarz R. Krawczyk powtórzył, że Zarząd Dróg Wojewódzkich chce uniknąć pozwoleń na budowę, bez wywłaszczeń na potrzeby realizacji budowy drogi. Projektowana droga jest w granicach obecnego pasa drogowego. Można zorganizować jakieś spotkanie informacyjne z



mieszkańcami, gdyż być może wyjdą jakieś tematy. Jednak w pierwszej kolejności urząd chce prowadzić rozmowy z Radnymi jako przedstawicielami społeczeństwa.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy nawet jeżeli udałoby się uzyskać część nieruchomości mieszkańca aby poszerzyć drogę, to nie będzie takiej możliwości?

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż ZDW chce zrobić zadanie w formie uproszczonej, w trybie zgłoszenia. Jeżeli wyjedzie z pasem drogi musiałby uzyskiwać pozwolenie na budowę, gdyż byłaby to budowa nowej drogi.

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, iż do realizacji zadania jest jeszcze trochę czasu, a sesja nie jest miejscem na tego typu rozmowy.

Radna B. Sikora zauważyła, że wcześniej mówiono o kwestii rozmów z mieszkańcami w celu wywłaszczeń na potrzeby budowy chodników, jednak z drugiej strony jest mówione, że ZDW nie będzie prowadził robót poza pasem drogowym. Radna zwróciła się z zapytaniem, w którym momencie będzie czas na rozmowy z mieszkańcami?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że zasadnicza część projektowa obejmuje granice pasa drogowego. Wszystko co poza nim jest kwestią inicjatywy gminy i porozumienia z mieszkańcami.

Radna B. Sikora zauważyła, że nawet jeżeli mieszkaniec odstąpi 3m nieruchomości na potrzeby chodnika, to dochodzi kolejne sporządzenie projektu, udzielenie zamówienia itp. Radna zwróciła się z zapytaniem czy poza dużą inwestycją będzie prowadzona także mniejsza?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, iż takie jest stanowisko ZDW. Chcą zmieścić się w granicach pasa drogowego.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem jaka jest szerokość planowanej drogi?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że szerokość jezdni wynosi 6m, jeżeli chodzi o pas drogi to z tym bywa różnie.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż w poniedziałek swoje spotkanie ma Komisja Infrastruktury i Budżetu i poprosił aby na nim został przedstawiony projekt drogi.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, aby pamiętać o mieszkańcach Dębnicy Kaszubskiej. Radny nie wyobraża sobie uporządkowania ulicy bez rozmów z mieszkańcami. Wskazane by było aby zrobić spotkanie i przedstawić propozycję co urząd ma w planach odnośnie drogi, aby mieszkańcy nie byli traktowani z góry. Zadanie jest dobre, ale musi być konsultacja z mieszkańcami. W gminie dużo pozytywnych rzeczy się dzieje.

Pani Wójt I. Warkocka odnosiła się do słów Pan Grabowskiego mówiąc, że nie można na każdym etapie projektowania rozmawiać z mieszkańcami. Będzie tak, jak w przypadku mieszkańców na Osiedlu Północ, spotkania zostaną zorganizowane. Należy analizować za i przeciw. Jeżeli gmina chciałaby iść z zadaniem w trybie specustawy to koszt nie wyniósłby 4 mln zł tylko około 10 mln zł. Nie wszystkie interesy można pogodzić. Mieszkańcy będą mogli zobaczyć projekt.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy po pracach geodezyjnych widać, że ogródki są w pasie drogowym?

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż prawie nie ma takich przypadków. W centrum miejscowości są nawet nadwyżki oddane na potrzeby drogie. Teren jest problematyczny, gdyż są kolizje ze słupami.

Asystent K. Żukowski dodał, że teren Daglezji styka się z jezdnią. Nie ma możliwości zorganizowania chodnika.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że bez dobrej woli właściciela nieruchomości chodnik po stronie Daglezji nie powstanie.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż tym tematem Radni zajmą się na komisjach wspólnych. Informacja o spotkaniu będzie wywieszona, tak aby chętni mieszkańcy mogli w nim uczestniczyć. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś jeszcze z Państwa zebranych ma jakieś pytania do sprawozdania?

Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem kiedy ruszą prace dotyczące fotowoltaiki?

Sekretarz R. Krawczyk dowiedział, iż na ten czas trwają prace przygotowawcze. Audytorzy sprawdzają możliwości instalacji i nie ma żadnych zgłoszeń jakoby ktoś został odrzucony. Nie ma jeszcze ogłoszonego terminu konkursu. Pracownicy urzędu pojechali na spotkanie do Gdańska w celu uzyskania informacji.

Radna I. Kiernicka zwróciła się z zapytaniem czy można jeszcze składać wnioski?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, iż tworzona jest lista rezerwowa. Jeżeli ktoś zrezygnuje lub nie będzie możliwości technicznych instalacji, wtedy będą brane osoby z listy rezerwowej. Założenie jest takie aby zmieścić się w 1 mln euro, aby nie liczyć luki finansowej aby nie obniżać dofinansowania.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

#### Ad. 4

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisje Kultury i Oświaty.

Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty R. Cech oznajmił, iż chciałby przeprosić za poprzednią sytuację, czyli nieprzekazanie protokołu. Radny nie miał wpływu na to, jednak to Go nie tłumaczy. Dodał, że Radny P. Paczesny miał rację, że wnioski powinny być odczytane z protokołu. Część materiałów zaginęła. Komisja musi na nowo odtworzyć materiał. Niestety z powodu braku czasu nie było możliwe spotkanie komisji we własnym gronie. Wszystko zostanie nadrobione do kolejnej sesji. Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się tylko raz na poniedziałkowym posiedzeniu komisji wspólnej. Radny przeprosił Radną W. Maslyk za zaistniałą sytuację.

Radna W. Maslyk oznajmiła, iż po to jest wiceprzewodniczący, że w razie nieobecności przewodniczącego zastępuje go. Na ostatniej sesji została przedstawiona informacja o przygotowaniu szkół do roku szkolnego. Padło tylko jedno pytanie.

Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, iż na czerwcowej dyskusji padła prośba aby każda komisja spotykała się raz w miesiącu we własnym gronie w celu omówienia aktualnych spraw.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania komisji? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady poprosił o kolejne sprawozdanie.

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu B. Sikora poinformowała, że komisja spotkała się jeden raz na posiedzeniu komisji wspólnych.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o sprawozdanie Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Olech poinformował, że komisja spotkała się dwukrotnie 26.09 ze względu na przygotowania do kontroli w zakresie wydatkowania środków zewnętrznych oraz na komisjach wspólnych w celu zapoznania się z materiałami na sesję.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania komisji? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

#### Ad. 5

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni otrzymali odpowiedzi na interpelacje po czy zwrócił się z zapytaniem czy były one wyczerpujące, czy są jakieś uwagi?

Radni potwierdzili uzyskanie wyczerpujących odpowiedzi.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż odbyło się zebranie sołeckie w Mielnie odnośnie funduszu sołeckiego i w trakcie został podjęty temat drogi w kierunku Podwilczyna. Chodzi o odcinek drogi betonowej. Po drodze jeżdżą autobusy, w tym samym czasie dzieci idą na przystanek. Przewodniczący Rady poprosił o rozważenie możliwości wykonania chodnika, lub utwardzenia pobocza drogi prowadzącej z Mielna do Podwilczyna. W czasie odjazdu dzieci do

szkół robi się bardzo niebezpiecznie ze względu na mijanie się autobusów. Piesi nie mają jak się poruszać.

Asystent K. Żukowski poinformował, że odbyły się rozmowy z mieszkańcami Mielna, aby przenieśli dzieci do szkół. Celowo dla dzieci z Mielna powstał dodatkowy przystanek i maksymalnie opóźniono kurs autobusu. Jeżeli mieszkańcy zabezpieczyliby środki na drogę, gmina ze swojej strony próbowałaby pomóc.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy jeżeli będzie wola mieszkańców i zdecydują się zabezpieczyć środki na drogę to gmina dołoży do niej?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, iż uzależnione jest to od kosztów wykonania drogi. Budżet gminy jest bardzo mocno zdeterminowany na duże inwestycje drogowe i w przypadku funduszu sołeckiego jeżeli nie będzie chodziło o drogi, gmina nie będzie się dokładała. Po zmianach dokonanych na rzecz Mielna traci na tym młodzież z Podwilczyna, która ma utrudniony dostęp do Słupska. Takie zmiany to połowiczne załatwianie tematu. Nie ma możliwości budowania chodnika w przypadku zaplanowanych dużych inwestycji.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż być może źle się wyraził. Chodziło mu, aby w miejscach gdzie beton sięga wyżej niż grunt, dosypać i utwardzić pobocze. Są miejsca, w których samochód może zawisnąć ze względu na różnicę poziomów.

Asystent K. Żukowski oznajmił, iż gmina ograniczyła transport dużych samochodów i transportów leśnych. Zrobiła wcześniej wspomniane zmiany. To maksymalnie dużo co można zrobić.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że utwardzenie pobocza drogi jest do rozważenia.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś interpelacje? W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

#### Ad. 6

Radna W. Maslyk poprosiła o zorganizowanie zebrania z sołtysami z Gminy Dębica Kaszubska. Jest potrzeba omówienia wielu tematów. Dodała, że w Borzęcinie w miesiącu wrześniu odbyło się spotkanie z wykonawcami kanalizacji, w związku z tym Radna poprosiła o podanie terminu kiedy można się spodziewać wykonania pierwszych prac gwarancyjnych i podanie ich zakresu. Wykonawcy zadawali pytania podczas spotkania i dopytywali się czy mieszkańcy mają zdjęcia na potwierdzenie stanu poprzedniego, czy znajdowały się tam chodniki czy też nie. Mieszkańcy mają żal, że teren prac został odebrany a uważa się, że mieszkańcy powinni dopilnować tego co gdzie się znajdowało.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że wszystko zawarte jest w protokole u Pani Kamili Wogiel. Zarówno terminy jak i zakres prac. Protokół jest podpisany przez wszystkich członków komisji i jest on do wglądu w urzędzie.

Radna W. Maslyk zwróciła się z zapytaniem w jakim okresie odbył się odbiór prac? Kiedy zrobiono kanalizację?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, iż nie pamięta wszystkich terminów odbiorów i wykonania prac. Cała dokumentacja jest w urzędzie i zostanie ona udostępniona.

Radny M. Batóg nawiązał do rozmowy o funduszu sołeckim. Przypomniał, że zostało powiedziane, że do rzeczy trwałych Pani Wójt nie będzie dokładała, jednak później wspomniano, że do drogi jak najbardziej.

/O godzinie 11:45 Sesję Rady Gminy opuścił Radny P. Paczesny/.

Asystent K. Żukowski dopowiedział, iż w roku 2016 była decyzja, że zostanie dołożone do każdej trwałej inwestycji zrealizowanej z funduszu sołeckiego. Natomiast w roku następnym budżet będzie tak napięty pod względem inwestycji drogowych, że nie ma możliwości dokładania. Już i tak budżet przeznaczony na drogi jest wyższy niż dotychczas. W latach ubiegłych było przeznaczane 800 tys. zł a obecnie prawie 2 mln zł.

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że w sołectwach nadrobiono pewne braki, jeżeli chodzi o pozostałe środki trwałe takie jak kosiarki, ławki, tereny zieleni. Docelowo wsparcie ma być do dróg.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy jak zjawi się grupa mieszkańców wnioskująca o drogę to czy przychylimy się do ich prośby?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że jeżeli ktoś będzie wnioskował o poszerzenie drogi już utwardzonej asfaltem, to nie uzyska pomocy. Wszystko zależy od stanu drogi, np. pewne sołectwo wnioskuje o drogę wykonaną z płyt, gdyż posiadają jedynie błotnistą drogę a mieszkają tam ludzie starsi. W takich sytuacjach Pani Wójt będzie się przyglądać tematowi. Nie można wszystkich mierzyć jedną miarą.

Skarbnik M. Malinowski przypomniał, że wnioski sołectw o fundusz sołecki należy złożyć do 30 września, więc czasu jest coraz mniej

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że jeżeli wnioski nie zostaną złożone, środki dla sołectwa nie zostaną przekazane.

Skarbnik M. Malinowski przypomniał, że wójt akceptuje wnioski bądź je odrzuca. Muszą one przejść całą procedurę. Gmina chce wysłać w teren fachowców, którzy zweryfikują zapisy wniosków pod kątem wartości zadań wpisanych we wnioskach.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki korzystając z obecności Radnych Powiatowych, poinformował, iż w poniedziałek odbyło się spotkanie z Panem Ożarkiem dotyczące dróg powiatowych. Wspomniane było o zakrzaczeniach na drodze Budowo-Niepogłędzie wraz z prośbą o ich usunięcie. W odpowiedzi uzyskano, iż nie ma odzewu ze strony Zarządu Powiatu. Wiceprzewodniczący Rady poprosił, aby Pan Grabowski wpłynął na Zarząd Dróg Powiatowych, aby usunęli zakrzaczenia. Kolejną sprawą jest droga do Kotowa. Na płaskim odcinku w dwóch miejscach zbiera się woda przy ulewnych deszczach. To może spowodować pęknięcia drogi. Należałoby zająć się tymi sprawami, aby te prace jak najszybciej zostały wykonane.

Radny M. Batóg poinformował, że na poniedziałkowym spotkaniu była poruszona kwestia drogi do Jawor i możliwości remontu. Również należałoby zająć się odwodnieniem w miejscowości Gałęzów. W roku ubiegłym były wykonane pomiary jednak na tym się skończyło. Radny zwrócił również uwagę na pobocza drogi prowadzącej do Gałęzowa, które trzeba uzupełnić i utwardzić.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż trzeba dzwonić do Zarządu Dróg Powiatowych. Bezpośrednie telefony czasami są skuteczniejsze niż pisma. Zgłaszane prace są szybko wykonywane. Dużo rzeczy jest robionych poza oficjalnymi pismami.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski oznajmił, iż od ostatniego spotkania sytuacja się poprawiła. Niestety Pan Ożarek nie wspominał o uwagach tu przytoczonych, niemniej jednak drogi powiatowe zostaną sprawdzone i w przeciągu dwóch tygodni prace powinny zostać wykonane.

Radny M. Batóg poprosił o wycenę kosztów remontu drogi do Jawor. Ma zostać ustalony harmonogram prac jaka droga w pierwszej kolejności powinna zostać zrobiona, tak aby było wiadomo co odpowiadać mieszkańcom.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski oznajmił, iż jest dużo dróg powiatowych na terenie gminy. Przymiarki do realizacji dróg będą w roku 2017, jednak już teraz można powiedzieć, że na terenie gminy remontowanych jest tak dużo dróg, jak nigdy dotąd i to przy współpracy z gminą. Przez następne dwa lata są małe szanse na remonty dróg oprócz doraźnych napraw.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa zebranych chciałby zabrać głos?

Pani Sołtys B. Pawlak zwróciła się z zapytaniem do Pana Grabowskiego dlaczego nie rozmawiał z

mieszkańcami Grabina przy sprzedaży drogi w Grabinie? Obecnie jest bardzo wielki problem, mieszkańcy chcieliby drogę odzyskać, tak aby można ją było naprawić.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski odpowiedział, że On nic Panu Klimczakowi nie sprzedawał. Droga ta należała do Agencji Nieruchomości Rolnych i Pan Klimczak legalnie nabył tą nieruchomość. Droga nie należała do gminy.

Pani Soltys B. Pawlak dodała, że drogi nie ma zaznaczonej na żadnych mapach, mieszkańcy nie mogą przy niej postawić lamp, więc droga jest nieoświetlona.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że doszło do nabycia przez nowego właściciela części nieruchomości i jest to szansa na nowe otwarcie. Pan Klimczak nie chciał rozmawiać na temat tej drogi z gminą. Można się zastanowić nad współpracą z nowym właścicielem.

Pani Soltys B. Pawlak oznajmiła, iż należy się tym zająć ze względu na łamliwe drzewa zagrażające mieszkańcom. Niedługo przyjdzie zima i zaczną się problemy. Nie można na ten teren wysłać pracownika ponieważ jest to teren prywatny. Któregoś dnia może się złamać gałąź na mieszkańca.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostaną podjęte próby załagodzenia sytuacji.

Radna W. Masłyk oznajmiła, że w ubiegłym tygodniu była wizytacja przedstawicieli Agencji Nieruchomości Rolnych. Radna odbyła rozmowę z Panem Sekretarzem jednak chciałaby aby zostało przedstawione pozostałym Radnym jakie były uwagi i wnioski po wizycie.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że urząd otrzymał pismo z ANR z zaproszeniem do wizytacji dwóch działek, które zostały przekazane gminie na określone cele czyli budownictwo socjalne. Działka ta została przekazana na budownictwo socjalne dla gminy. Okres trwałości mija w 2018 roku. Zrobiono dokumentację fotograficzną z oględzin. Stwierdzono to co już było wiadomo wcześniej, czyli że gmina zrealizowała cel na części działki, która niepotrzebnie została podzielona. Potencjalnie cała nieruchomość została przeznaczona na budownictwo socjalne i drugi budynek tam stojący powinien zostać poddany modernizacji. Jednak obecnie budynek ten jest w opłakanym stanie technicznym i jest bezużyteczny. W dodatku akt notarialny ma zapis, że działka zostaje przeznaczona na adaptację istniejących budynków a nie na budowę nowych. Nie ma opcji, że zostanie postawione coś nowego np. kontenery i tym sposobem uda się zatrzymać nieruchomość. Rozważana jest druga możliwość, czyli scalenie nieruchomości w jedną działkę. Tym sposobem można dokumentować, że teren ten jest potrzebny do obsługi budynków socjalnych poprzez np. szopki. Zostanie sporządzone pismo z rezygnacją organizacji świetlicy na tym terenie, co da sygnał Agencji, że gmina nie chciała tam nic budować, jedynie rozważała możliwości.

Radna W. Masłyk oznajmiła, że Agencja zażądała zwrotu nieruchomości. Radna zwróciła się z zapytaniem czy są to dwie działki czy trzy?

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż były prowadzone rozmowy na ten temat i Radni wiedzą, że działka jest do zwrotu.

Radna W. Masłyk poinformowała, że po tylu rozmowach pogubiono się co należy oddać i czy jest to cała działka.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że są dwie działki. Na jednej znajdują się budynki socjalne a druga działka została wyodrębniona i to ona jest do zwrotu.

Radna W. Masłyk oznajmiła, iż ma wątpliwości czy scalenie działek nie zagrozi oddaniem całości nieruchomości.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż gmina planuje scalenie działek na powrót w jedną nieruchomość aby pokazać, że spełniamy warunki umowy.

Asystent K. Żukowski dodał, że nawet pomimo scalenia nieruchomości nie zmieni to faktu, iż do 2018 roku nic na tej działce nie powstanie. Problem zrobił się wtedy, gdy Agencja została poinformowana o chęci wybudowania świetlicy. Stąd Agencja zaczęła interesować się tematem. Niepotrzebnie poprzedni wójt podzielił działkę a mieszkańcom została obiecana świetlica.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że są dwa kierunki działań. Pozostawienie obecnego podziału nieruchomości i do 2018 roku zaadaptowanie budynku na cele socjalne co zarówno pod

względem technicznym jak i finansowym mija się z celem. Drugim sposobem jest próba scalenia działek i przekonanie Agencji Nieruchomości Rolnych, że także ta druga działka służy zaspokajaniu funkcji podstawowej. Urząd stara się robić wszystko aby tej działki nie utracić.

Radna W. Maslyk oznajmiła, że temat ten jest tak kontrowersyjny, ponieważ mieszkańcy przez lata byli wprowadzani w błąd, choć wykazywali się dużą cierpliwością.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż na poprzednim spotkaniu ustalono aby na sesjach poruszać tematy nowe. Jeżeli chodzi o sprawy, do których potrzebne są dokumenty np. jak do poprzedniego pytania Radnej W. Maslyk, to Przewodniczący Rady poprosił aby bezpośrednio iść do Pani Wójt lub Pana Sekretarza, gdyż nie zawsze na sesji może zostać udzielona odpowiedź. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma jakieś pytania?

Prezes Stowarzyszenia SPERANDA O. Ryszard Iwanowski oznajmił, iż został upoważniony przez dość liczną grupę mieszkańców do wyrażenia ich zdania. Jest to dość obszerne stanowisko, które zostało złożone również Przewodniczącemu Rady. Stanowisko mieszkańców związane jest z referendum oraz kampanią przedreferendalną oraz o stanie gminy po referendum, ponieważ nie można koło tego przejść tak jakby nic się nie stało. Ojciec R. Iwanowski przytoczył treść pisma /pismo mieszkańców stanowi załącznik nr 19 do protokołu/.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że ze względu na nieobecność Radnego P. Paczesnego pismo zostanie przesłane Radnym na maila. Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie chęci wypowiedzi.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, iż podobna sytuacja, czyli opuszczenie posiedzenia rady przez Radnego P. Paczesnego miała miejsce także w poniedziałek. Radni mogą dyskutować na ten temat, jednak odpowiedzi na zadane pytania nie uzyskają. Wiceprzewodniczący wyraził wątpliwość, iż Radny miał potrzebę szybciej opuszczać obrady. Być może wiąże się to z chęcią ominięcia pewnych tematów.

Radna W. Maslyk poinformowała, że prawo polskie umożliwia przeprowadzenie referendum. Po ostatnich wydarzeniach każdy powinien uznać to za żółtą kartkę. Liczba osób popierająca referendum powinna dać wszystkim do myślenia. Rada Gminy nie prowadzi zacieklej dyskusji, wymian. Należy uderzyć się w pierś. Radni też mogą więcej.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że nigdy nie będzie 100% poparcia referendum. Sama kwestia kampanii referendalnej, mówienie prawdy i nieprawdy, wmawianie wyborcom innych rzeczy, przekłamywanie pewnych prawd w ocenie Wiceprzewodniczącego nie było w porządku. Jeżeli coś jest złe należy to negocjować, nie trzeba się tego wstydzić. Jednak jeżeli podaje się nieprawdziwe liczby, niewłaściwe proporcje również należy to napiętnować. O tym należy mówić, jednak obecnie nie ma z kim. Referendum nie musi być rozliczane. Nagłaśnianie własnego nazwiska podczas kampanii jest niestosowne.

Pani Wójt I. Warkocka podziękowała za przekazane słowa mieszkańców. Demokracja przewiduje referendum, ale należałoby aby opierało się ono na prawdzie. Od samego początku prowadzona jest otwarta polityka i taka nadal będzie prowadzona. W wielu kwestiach prowadzone są dyskusje. Zawsze będzie ktoś niezadowolony i żadna władza nie jest w stanie zabezpieczyć interesów wszystkich mieszkańców. Kłamstwem daleko się nie zajędzie. Największy żal jest właśnie o to, o negację i nieprawdę. Pani Wójt zdaje sobie sprawę jak minimalna była różnica w wyborach na wójta w drugiej turze. 4-letni czas jest czasem aby pokazać, że gmina idzie w dobrym kierunku. Nie może być tak, że kampanię buduje się na kłamstwie i nieczystych zagrywkach. Takie zachowanie jest niegodne bycia radnym. Każdy ma prawo do własnego zdania, ale przytaczanie nieprawdy jest niegodne bycia radnym. Pani Wójt podziękowała za otrzymany kredyt zaufania od mieszkańców, aby dokończyć kolejne dwa lata pracy, która będzie wysiłkiem ze względu na ilość inwestycji. Pani Wójt liczy na wsparcie Radnych Powiatowych dbających o interesy gminy w powiecie, jak i na Radnych Rady Gminy. Współpraca układa się dobrze mimo różnych zdań, argumentów, różnic w polityce. Nigdy nie doszło do takiej eskalacji, spirali zła i nienawiści.

Przewodniczący Rady K. Badowski odniósł się do słów Radnej W. Maslyk. Każdy z Radnych

tworzy całość, ale też jest radnym na swój sposób, wykazuje swoją inicjatywę. W swoim środowisku działa lokalnie a na sesji działa jako spięty łańcuch sołectw. Każdy sam za siebie uderzy się w pierś. Jeżeli Radni są obecni na spotkaniach, to są dyskusje, jednak są Radni, którzy dużo spotkań opuszczają i wychodzą przed czasem. Radni nie spotykają się tak często, aby wychodzić w trakcie obrad. Przewodniczący Rady oznajmił, że na poniedziałkowym posiedzeniu było mało Radnych. Radni spotykają się cyklicznie, wobec czego poprosił aby zaplanować dni przeznaczone na obrady i nie opuszczać ich przed czasem.

Radny W. Nierychlewski oznajmił, iż jeżeli zostanie utrzymana dyscyplina spotkań czyli w ostatnią środę miesiąca sesja, a w przedostatnią środę komisje wspólne, to każdy zaplanuje sobie te dni. W ostatnich dwóch miesiącach spotkania były rozrzucone a przecież każdy ma pracę i wcześniej zaplanowane rzeczy.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż sesje rady będą odbywały się w ostatnie środy miesiąca, a komisje w przedostatnią środę miesiąca. Czasami są sytuacje nagle, których nie da się przewidzieć i to też należy wziąć pod uwagę. Sesje odbywać się będą o 10:30, a komisje wspólne według potrzeby.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, iż ostatnie zamieszanie z sesjami było spowodowane wakacjami i brakiem zaplanowanych sesji w tym czasie. Komisje wspólne zostały zorganizowane ze względu na zaproszonych gości i zostały dostosowane do nich. Czasami część osób musi wyjść w trakcie sesji, jednak 1,5h zaplanowane na sesję to trochę za mało i decydując się na bycie radnym należy o tym pamiętać. Była również testowana godzina późniejsza 13-14, jednak to nie zdało egzaminu, gdyż przychodziła godzina 15 i sala robiła się pusta. Obecnie radni funkcjonują na zasadzie ryczałtu, więc bez względu na to czy jest dużo czy też mało do zrobienia, sesje będą się odbywały.

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że dostał informację, że na zebraniach sołeckich mieszkańcy zgłaszają niewypelnianie obowiązków przez radnych. Przewodniczący Rady przytoczył obowiązki radnych zapisane w statucie gminy.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poprosił, aby sesje rozpoczynały się o 12:30.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż z racji wykonywanych obowiązków Pan Grabowski wie, że sesja bywa nieprzewidywalna. Sesje będą odbywały się o stałej godzinie. Przewodniczący Rady oznajmił, iż do Rady Gminy przyszło pismo pracowników OPS-u z prośbą o podwyżkę. Rozmowy na ten temat toczyły się na komisjach wspólnych, Pani Wójt zna stanowisko Rady, które zostanie przekazane. Również przyszło pismo Pani Sołtys Jadwigi Lejczak i mieszkańców miejscowości Krzywań w sprawie dofinansowania remontu drogi. Na komisjach wspólnych był Pan Ożarek jak i Pani Sołtys. Sprawa jest złożona, a jej szczegóły są znane Pani Sołtys. Ostatnie pismo jest od Pana Nowickiego w sprawie zakupu działki w Budowie. Decyzyjność jest po stronie Pani Wójt.

Radna D. Hańczyk poinformowała, że mieszkańcy Budowa są podzieleni w tym temacie. Część chce aby nieruchomość służyła społeczeństwu, tak jak to ma miejsce w Czarnej Dąbrówce.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że na ubiegłorocznym spotkaniu mieszkańcy byli podzieli co do tej kwestii, wobec czego wstrzymano się z decyzjami. Pytanie jest czy mieszkańcy będą chcieli zadbać o teren w ramach funduszu sołeckiego. Na przyszły rok zaplanowane są inne rzeczy. Również zostaną sprawdzone możliwości dzierżawy. Na 2 lata teren może zostać wydzierżawiony. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7-8

Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania zostały udzielone w ramach możliwości w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu. Na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna. Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:26 zamknął sesję Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokolowała  
Emilia Szymaniuk

**Przewodniczący Rady Gminy  
Dębica Kaszubska**

**/-/Krzysztof Badowski**